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Nije baš jednostavno pisati o ljudskoj dobroti. Na svijetu 
je zabilježeno bezbroj dobrih ljudskih djela i teško bi 
bilo napisati sve o dobroti, a da se ne izostavi nešto 

važno. Zaista je to izazovna tema jer se stalno otvara neki novi 
podnaslov u romanu ljudske povijesti. Uvijek se nađe netko 
sa željom da učini dobro djelo, a opet toliko toga i u povijesti 
i danas svjedoči zapanjujuće zlo koje su ljudi u stanju počiniti. 
Unatoč našoj dobroti redovno se pojavi neka nova 
ljudska afera i neki novi spin, kao što to vole reći naši 
političari. Otkud sva zloća od početaka čovječanstva 
i tko nam je za sve to kriv? Ljudsko zlo i problemi na 
svakom su koraku prošlosti i vrebaju iza svakog ugla 
sadašnjice, a ljudi se uvijek hvale dobrotom. Bilo je 
među ljudima puno nepravde, izrabljivanja, krađe, 
gladi, ubijanja i rata. Nove generacije se uvijek zaklinju kako 
će s njima biti drugačije, da će oni učiti iz prošlosti i da se tako 
nešto više neće ponoviti. Ali uvijek ostane neka tajna veza, ono 
što izjednačuje sve ljude. Povezuje nas jedna narav: pa ljudi smo! 

Ako smo uistinu mudri i želimo naučiti na greškama starih 
treba poći od Adama, on je ipak najstariji od nas. Nekad 

je čovjek svoju golotinju (čitaj grijeh) od Boga pokušao sakriti 
lišćem, no zbog inteligencije koju smo u stvaranju dobili 
napredovali smo i danas imamo maskirna odijela, bolja sredstva 
i metode kamufliranja. Ipak, slabosti koje se od davnina vide u 
naravi čovjeka do danas su ostale iste i ništa se nije promijenilo. 
U razvijenim zemljama svijeta posebno je vidljivo kako se 
napredak čovječanstva koristi da pokrijemo svoju sramotu 
i proglasimo sebe slobodnima od bilo kakvog osuđivanja, a 
posebno od presude. Moralni okvir sačinjen od biblijskih istina 
o čovjeku i Bogu smeta ljudskoj naravi. Današnje kampanje 
samozvanih boraca za pravo osobne odluke o spolu usmjerene 
su na poništenje pravednih i moralno ispravnih okvira upravo 
zbog toga što oni smetaju ljudskoj naravi. Iako stvoren na sliku 
Božju čovjek se protivi Stvoritelju jer u srcu nosi ponos i oholost 
đavla koji ga je prevario. Prije svega trebamo ispitati svoja srca 
jer se u srcu skriva istinska priroda.

U nutrini čovjeka je osnova svih naših problema. Potrebno je 
pogledati se u ogledalu Božje istine i svatko može vidjeti 

koliko vrijedi naša ljudska dobrota. Kroz naše živote ponekad 
zaista zabljesnu dobre stvari, ali moramo priznati da se stalno 
borimo s onom stranom osobnosti koja svjedoči za zlo. Čovjek 
se mora zauzdati i ograničiti kako ne bi naudio drugome, pa čak 
i samome sebi. Kroz odgoj i moralne norme društva i kulture 
usađuju se vrijednosti koje nisu originalno pohranjene u prirodi 

čovjeka. Zato postoje okviri ili norme ponašanja. Možda ti je 
teško priznati, ali ako misliš da nešto znaš o životu sigurno vidiš 
nestalnost, nesigurnost i slabost ljudske naravi. Dobrota nema 
kontinuitet i s vremena na vrijeme se bolno prekida izljevom 
tamne strane. Države, gradovi, organi vlasti, radni kolektivi, 
obitelji i ostale društvene zajednice, nažalost ne bi mogle opstati 
bez raznih ograničenja, propisa i zakona koji štite opće dobro. 
Da ne postoje sankcije i kazne ljudi bi se međusobno istrijebili. 
Ironično je da bi na koncu pokolja ostali baš oni koji su sebe 
smatrali najboljima. Što nam se to događa, čini se da je toliko 
dobrih ljudi, a opet mnogo toga često ne valja?

Čovjek ima svoju mjeru za dobrotu i uvijek se uspoređuje 
s drugima, ali se na koncu pokaže manjkavost njegove 

mjere. Takvo je mjerenje dobrote vrlo nesigurno jer se oslanja 
na procjenu drugog ljudskog bića koje također nije savršeno 
nego ima svoje dobre i loše strane, dobre i loše dane. Osobni 
dojam o nekoj osobi ne može biti siguran temelj za zaključak o 

nečijoj dobroti. Velika je razlika između tvrdnje da je 
netko dobar čovjek ili da je u životu učinio neka dobra 
djela. Čovjek procjenjuje na temelju onoga što vidi i 
mjeri svojim nesigurnim osjećajima. Istinska narav 
je preduboka i može se otkriti jedino Istinom. Narav 
može proniknuti samo netko tko zna Istinu i može 
vidjeti u srce.

Zamisli primjer jednog školskog učitelja koji svojim kreativnim 
pristupom učenju zabavlja cijeli razred i svojim šalama 

redovito osvaja simpatije učenika. Za njega svi učenici govore 
kako je dobar. Njihovo iskustvo stvara osobni dojam njegove 
dobrote i ne mogu ga niti zamisliti u izljevima bijesa, psovki i 
grubosti. Na drugoj strani svoje iskustvo s tom istom osobom 
ima i njegova obitelj, ali je njihov dojam potpuno drugačiji. Zbog 
svega što su iskusili njegova djeca i supruga vide tog istog čovjeka 
potpuno drugačije. Za njih je on nasilnik od kojega strahuju 
dok svaki put sa zebnjom očekuju njegov povratak iz lokalne 
gostionice gdje je uz čašicu sa starim društvom krojio državu 
i pričao ‘‘masne’’ viceve. Nihove su misli svaki put napadnute 
strahom jer je već mnogo puta svoje frustracije i gnjev izlio pred 
njima grubim psovkama i nasiljem. I oni su vidjeli neka njegova 
dobra djela, ali ne bi mogli potvrditi njegovu dobrotu. 

Što će na temu dobrote reći Pravedni - Bog? Na čiju će stranu 
stati? Hoće li uvažiti naš dojam ili će presuditi sam? Hoće li 

vagati dobra i loša djela ili će ispitati srce i ono što je u njemu? 
Ako srce nije ispravno kome će pomoći dobra djela da bude 
dobar pred Bogom? Čovjek je ograničen u svom uvidu jer ne 
može vidjeti ispod površine, ali Bog vidi što stanuje u tvome srcu.
Bog zna istinu o tebi ali te ne želi osuditi. Ako želiš stajati pred 
Bogom bez osude trebaš Spasitelja - Isusa Krista. On je dao svoj 
život za naše pomirenje s Bogom i želi ispuniti svako srce koje 
vjeruje. Obrati se Isusu jednostavnom molitvom:
ISUSE, VJERUJEM DA SI DAO SVOJ ŽIVOT ZA OPROŠTENJE MOJIH 
GRIJEHA I USKRSNUO DA MOGU PRIMITI ČISTO SRCE. BUDI 
MOJ SPASITELJ I GOSPODAR MOGA ŽIVOTA. POMOZI MI DA TE 
POSTOJANO SLIJEDIM. HVALA TI!

 DOBRI LJUDI
AUTOR: Robert Starčić, Zagreb

Bog ne gleda kao što gleda čovjek: čovjek 
gleda na oči, a Jahve gleda što je u srcu.
Biblija, 1.Samuel 16:7

Čisto srce 
stvori mi Bože, 
i duh postojan 
obnovi u meni.

Psalam 51:12
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Bog, tvoj bogati Otac
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb

”Da, milošću ste spašeni - po vjeri. To ne dolazi od vas; to je dar 
Božji! To ne dolazi od djela, da se tko ne bi hvalisao. Njegovo smo, 
naime, stvorenje, stvoreni u Kristu Isusu radi djela ljubavi koja 
Bog unaprijed pripremi da u njima živimo.”      
                                                                  Biblija, Efežanima 2:8-10

U stihu koji govori o spasenju otkrivamo tajnu pristupa mnogim 
Božjim blagoslovima. Kao ljudi, mi možemo i bez Boga u ovom 
svijetu ostvariti neke ovozemaljske stvari. Ali bez Boga ne 

možemo ostvariti ono što vrijedi u vječnosti. Sve što ima vječnu kvalitetu 
postiže se po Božjoj milosti. Spasenje, opravdanje, darovi Duha i slično su 
Božje stvari. Njih primamo zbog Božje milosti. No, milost nije djelotvorna 
u našem životu bez vjere. Iako svi ljudi mogu odlučiti da će vjerovati, 

mnogi ne žele vjerovati. Zbog toga milost od Boga ne može ostvariti 
Božje blagoslove. 
Dragi prijatelju vjera je vrata, most, kanal za ulazak u Božju naklonost 
i Božje darove. Bez vjere sve te stvari su nedostupne, s vjerom Bog ih 

oslobađa u naš život. Vjeruj Božjim obećanjima.
                                                                          Damir Šićko Alić

Dragi vjerniče znaš li da je Bog bogat? Da, tvoj Nebeski 
Otac je bogat! Možda ti ova izjava zvuči neočekivano ili 
čak heretički. Posebno ako si zarobljen duhom religije, 

no to je čista činjenica. Je li tako?
Ako je tvoj Otac bogat, želi li On da ti budeš siromašan? Ako 
želi, nije li to malo čudno?
U Bibliji, na više mjesta Isus kaže: ”Neka ti bude po tvojoj vjeri”. 
Možda nismo ni svjesni ali je u našem životu najčešće tako, a 
ako nije bit će. To se odnosi i na područje financija i baš zbog 
toga đavo želi oslabiti i uništiti vjeru ljudi u to da ih Bog želi 
i materijalno blagosloviti. Ako su ljudi u crkvi siromašni tada 
oni ne mogu financirati evangelizaciju svoga grada i svoje 
zemlje. Kako bi ostali ljudi bili naklonjeni prema vjernicima, 
bitno je da vjernici nisu siromašni. Da bi vjernici imali utjecaj 
tada je potrebno da imaju novac. Izreke 
14:20 nam kažu: “I bližnjemu svome mrzak je 
siromah, a bogataš ima mnogo prijatelja.” Ako 
nekome ne želimo biti mrski onda ne smijemo 
biti siromašni. Ako želimo da ljudi budu 
prijateljski raspoloženi prema nama dobro je 
da financijski stojimo pozitivno. Možda nisi 
nikada razmišljao o evangelizaciji na način da je ona povezana 
s tvojim financijskim stanjem, ali i ono može imati učinak na 
tvoj utjecaj u životima drugih ljudi. To se odnosi i na financijsko 
stanje crkve. Siromašna crkva rijetko kada ima veliki utjecaj i 
ljudi rijetko slušaju ono što siromašni govore. Propovjednik 
9:16 kaže: “Bolja je mudrost od snage, ali se mudrost siromahova 
prezire, a riječi se njegove ne slušaju.”

Ako želimo evangelizirati naše 
gradove i zemlju važno je da imamo 
ispravno razumijevanje ljudske i 
Božje prirode. Bog je bogat i želi 
financirati evangelizaciju. Da bi to bilo 
legalno On treba vjernike koji vjeruju 
Njegovim obećanjima i rade u skladu s Njegovom voljom tako 
da ih može blagosloviti materijalno. Tako će oni imati za sebe i 
za financiranje evangelizacije. Potpuno je neprirodno da bogati 
Bog želi da Njegova djeca i Njegova crkva budu siromašni. 
Crkve i kršćani koji vjeruju da Bog želi da oni i njihova crkva 
budu siromašni takvo razumijevanje nisu dobili od Boga. 

‘‘Bolja je mudrost 
od snage, ali se 
mudrost siromahova 
prezire, a riječi se 
njegove ne slušaju.’’

Damir Šićko Alić, RAZMIŠLJAM, DAKLE POSTOJIM
Kršćanstvo je jednostavno. Trebale 
su proći stotine godina da bi ga 
ljudi počeli komplicirati. Sve je 
počelo onda kada je čovjek shvatio 
da mu naziv kršćanin može donijeti 
korist. Shvatio je da povezivanjem 
s kršćanstvom može dobiti ugled, 
slavu i materijalno bogatstvo. 
Tada su počela duhovna i tjelesna 
lutanja čovjeka. Autor na živ način 
pojašnjava osnove kršćanstva, te 
potkrijepljuje svoje tvrdnje Riječju 
Božjom.

www.okknjizara.com  
e-mail: info@okknjizara.com  tel. 01/6159-068

PREPORUČENO

“I bližnjemu 
svome mrzak 
je siromah, 
a bogataš 
ima mnogo 
prijatelja.”
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+ MOŽE LI me BOG OZDRAVITI???
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Još bih jednu priču izdvojila. Prije nekoliko godina, nazvala 
me jedna sestra iz crkve. Na poslu njezinog sina bila je mlada 
žena, svega tri tjedna u braku, čiji je suprug, nakon što je 

podigao nekakva teška vrata, legao na krevet i pao u nesvjest. 
Odvezli su ga na hitan prijem i zaključili da se radi o izljevu krvi u 
mozak. Mlad čovjek od 28 godina. Izljev krvi dogodio se na dijelu 
mozga koje je bilo nemoguće sanirati operativnim zahvatom. 
Radilo se o jednoj maloj žilici, liječnici su rekli da je poput vlasi 
kose, koja je stalno krvarila i nisu mogli zaustaviti to krvarenje. 
Njegovoj mladoj supruzi saopćili su: „Dajemo mu 24 sata života. 
Ne možemo ništa učiniti, mozak mu je pun krvi. Možete  s njim 
biti u sobi cijelo vrijeme ako želite.“ 
Prvi put sam u posjet došla s jednim bratom iz crkve. Rekli smo 
da smo iz crkve Riječ Života i da bi se htjeli pomoliti. Pustili 
su nas u šok sobu i rekli nam: „Radite što hoćete, samo da mu 
nešto pomogne! Ostanite koliko želite!“ Taj mladi čovjek ležao 
je uza zid i tu sliku nikada neću zaboraviti: mladi čovjek, mlado 
lice blijedo-sive boje, bez života. Ležao je spojen na aparate 
zatvorenih očiju. Bratu koji je sa mnom došao rekla sam da stane 
s jedne strane kreveta, a da ću ja s druge i da počnemo moliti 
tiho u drugim jezicima. Međutim, taj brat se „zapalio“, glasan, 
sav se zarumenio – tako se predao u molitvu. Učili su nas kada 
molimo za ljude da gledamo u njih kako bi vidjeli da li i kada 
nastupa promjena. Pokušala sam ga malo stišati jer je u sobi 
bilo još sedam kreveta – sve teški bolesnici, ali on je bio sav 
„zapaljen“ i nije se dao „ugasiti“. No, ja sam promatrala beživotno 
tijelo tog mladog čovjeka i odjednom, usred molitve primijetila 
kako se od lica podiže, najprije rumena, a onda crvena boja. Taj 
tren ja sam znala da život ulazi u njega. Nakon toga izašli smo 
van, upoznali se s roditeljima i s njima malo popričali, svjedočili 
o Isusu. Oni su nam se zahvalili. Nakon tjedan dana ponovno su 
me pozvali da dođem u posjetu. Još uvijek je bio u šok sobi, ali 
na drugom mjestu. Sjedio je i sa mnom razgovarao. Mucao je, 
teško je govorio – postojale su neke posljedice, nije sve jasno 
povezivao. Njegova žena je također bila prisutna. Ponovno sam 
se kratko pomolila i ono što me je iznenadilo (šokiralo), budući 
da su postojale neke posljedice, nije sve jasno povezivao, rekao 
mi je: „Ja vas znam. Ja sam vas vidio.“ Kako je on mene vidio? Od 
kuda on mene zna? To će mi ostati tajna i neću o tome uopće 

Paola Starčić- SVJEDOČANSTVA O BOŽJOJ DOBROTI
Svjedočanstva o Božjoj dobroti 
grupirana su u četiri cjeline: 
Iscjeljenje, Oslobođenje, 
Obnova obitelji i Financijski 
uspjeh. 
Trebaš iscjeljenje? I Tamara ga 
je trebala, no onda se dogodilo 
čudo: “Doktor me pripremao 
za pregled i opisivao mi tijek 
predstojeće operacije. Ali kada 
je počeo kontrolirati moje 
stanje na ultrazvuku - ostao je 
bez riječi. Zbunio se i rekao 
je da su ciste nestale i da su se 
osušile u korijenu...” 

Želiš biti slobodan? Bojan je želio prestati pušiti: “Zlih navika i 
poroka ne možemo se riješiti u svojoj sili i snazi! Zavapio sam 
Bogu: „Ne mogu u svojoj snazi. Ali ako mi Ti, Isuse pomogneš 
najsićušnijim djelićem Tvoje snage, ja više nikada neću pušiti!“ 
Iako sam pušio četrdeset godina, već treći dan nakon molitve – 
bio sam totalni nepušač.” 
Ili želiš zacijeliti emocionalne rane? Znaj: “Nitko nije pošteđen 
emocionalnih povreda. Svatko od nas je u životu doživio bol koju 
su mu namjerno ili nenamjerno nanijeli naši bližnji ili okolina. 
No, povrede koje doživimo kao djeca, na neki način ostanu 
duboko ukorijenjene u nama. Kroz njih đavao ima pristup u nečiji 
život. Tako je i korijen odbačenosti koji je postojao u meni, sezao 
još prije mog rođenja.” 
Depresivan si? I on je bio, ali: “Obećanje o tome da će mi se 
život promijeniti ukoliko ustrajem se ispunilo! Bog me oslobodio 
PTSP-a! Danas živim bez lijekova i imam samopouzdanje. 
Slobodan sam od depresije! Više nisam ovisnik o alkoholu i 
tabletama!” 
Naš Gospodin Isus Krist isti je jučer, danas i zauvijek će biti 
isti. Ono što je učinio u životima ovih ljudi, želi učiniti i u tvom 
životu!

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

MOLITVA U BOLNICI
(IZ KNJIGE: ‘‘Svjedočanstva o Božjoj dobroti’’)

razmišljati jer prvi put kad sam bila bio je u nesvijesti, nije bio 
pri sebi, baš pred smrt. Nakon tjedan dana ponovno sam došla. 
Bio je u normalnoj sobi i našla sam ga kako jede kelj. Nakon toga 
u bolnici su ga zadržali još narednih tjedan dana. Normalno je 
da se nakon takvog teškog izljeva krvi u mozak obavezno ide 
u toplice na oporavak. Međutim njemu je liječnik rekao: „Vi ste 
toliko zdravi da ne morate ići u toplice.“ I on je ravno iz bolnice 
otišao kući potpuno zdrav! Za mene, on je zapravo uskrsnuo!

     PREPORUČAMO!!!
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Možeš živjeti zadovoljan s onim 
što imaš, te nastojati steći više, 

ali bez zavisti prema drugima i 
bez pohlepe.

10
ZAPOVIJEDI

Damir Šićko Alić, Željka Rupčić  
TEMELJNA BIBLIJSKA UČENJA
Ovo je odlična knjiga sačinjena od 
lekcija temeljnih biblijskih učenja koja 
se periodično održavaju u svim našim 
Centrima. Sadržaj knjige sastoji se od 
osnovnih biblijskih istina. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

Ljudi lažu da bi prikrili svoj 
grijeh, prevarili nekoga ili došli 
do ostvarenja nekog svog cilja.

DESET BOŽJIH ZAPOVIJEDI
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb

Deveta zapovijed
‘‘Ne svjedoči lažno na bližnjega 
svoga“
Biblija, Izlazak 20:16

Bog ne laže, već uvijek govori i 
stoji za istinu. On nas poziva da 

ga nasljedujemo u svemu, pa tako i u 
govorenju istine, a ne laži. Biblija za đavla 
govori da ‘‘kad god govori laž, govori svoje 
vlastito, jer je lažac i otac laži“ (Ivan 8:44). 
Laganje je dio đavolske naravi, a ne Božje. 
Pozvani smo Boga nasljedovati u svemu, a Bog ne želi, čak ni ne 
može slagati.
Lažno svjedočenje na svoga bližnjega najgori je oblik laganja, 
kojim se direktno nanosi šteta i bol drugoj osobi. Njegove 
posljedice iskusio je i Isus, koga su lažno optužili.
‘‘Zato odbacite laž i govorite istinu svaki sa svojim bližnjim, jer smo 
udovi jedni drugih!“ (Efežani 4:25).
Laž je dio pale čovjekove tjelesne naravi i 
Bog nas poziva da taj poriv suzbijemo u sebi. 
Govorenje istine dio je Božje prirode.
Ljudi lažu da bi prikrili svoj grijeh, prevarili 
nekoga ili došli do ostvarenja nekog svog 
cilja. Međutim, laganje u konačnici ne donosi 
blagoslov i Bog ga nikada neće opravdati.

Deseta zapovijed
‘‘Ne poželi kuće bližnjega svoga! Ne poželi žene bližnjega 
svoga; ni sluge njegova, ni sluškinje njegove, ni vola 
njegova, ni magarca njegova, niti išta što je bližnjega 
tvoga!“
Biblija, Izlazak 20:17

Današnjim rječnikom preveden, ovaj stih bi glasio: ‘‘Ne zavidi 
svom susjedu na lijepoj kući ili stanu! Ne poželi njegovu ženu 

ili njezinog muža! Ne poželi njegov auto, novac, vikendicu, niti išta 
što mu pripada!“
Bog te želi osloboditi svake zavisti i uspoređivanja s drugim. 
Uvijek će biti nekog tko ima nešto ljepše i bolje od tebe. No, 
sjeti se također da uvijek ima i onih drugih, od kojih ti imaš više.
Biblija kaže da je pohlepa za novcem izvor svih zala, te 
upozorava: ‘‘Čuvajte se svake pohlepe, jer ni onomu tko je u 
izobilju nije život osiguran njegovim imanjem!“ (Luka 12:15). 
Možeš živjeti zadovoljan s onim što imaš, te nastojati steći više, 
ali bez zavisti prema drugima i bez pohlepe.
Bog te također poziva da nikad ne baciš svoje oko na tuđeg 
muža ili ženu. Razaranje tuđeg braka i obitelji je grijeh.

Prave životne vrijednosti nisu one 
materijalne, već duhovne. Bog nije protiv 
stjecanja materijalnih dobara. Međutim, 
ukoliko ti je fokus prvenstveno na 
stjecanju materijalnog, tada promašuješ 
prave životne vrijednosti.
Zavist i pohlepa zarobljuju čovjeka, a Bog 
mu donosi život u zadovoljstvu i slobodi.

Novozavjetno tumačenje deset Božjih 
zapovijedi je sljedeće:
‘‘Nikomu ništa ne budite dužni, osim da 
ljubite jedan drugoga, jer tko ljubi bližnjega, 
ispunio je Zakon. Uistinu: ‘Ne učini preljuba! 
Ne ubij! Ne ukradi! Ne poželi!’ – i ako ima koja 

druga zapovijed – sadržana je u ovoj riječi: ‘Ljubi bližnjega svoga 
kao samoga sebe!’ Ljubav ne čini bližnjemu zla. Dakle: ljubav je 
ispunjeni Zakon.“ Rimljanima 13:8-10

Laganje u 
konačnici 
ne donosi 
blagoslov 
i Bog ga 
nikada neće 
opravdati.

ZANIMLJIVO                                                    
Iako se čini kako narod iskazuje predanje vjeri većinska nominalna 
pripadnost hrvatskih građana tradicionalnoj crkvi očito ne rađa 
moralnu kvalitetu društva u kojemu bi vjera trebala imati svoj plod. 
Značaj religioznosti u strukturi hrvatskog društva otkriva pravo lice kroz 
stanje sudskog sustava koji je doslovno zatrpan parnicama u kojima se 
ispituje istinitost iskaza sudionika i svjedoka oko mnogočega, a posebno 
oko prava posjeda i imovine. Unatoč sudjelovanja većine istaknutih 
političara i čelnih osoba vlasti u religijskim ceremonijama redovito se 
otkrivaju njihove afere upravo u području davanja lažnih iskaza, lažnog 
svjedočenja i ‘‘bacanja oka’’ na tuđu imovinu. Iz tih razloga vode se 
besramno dugi istražni i sudski procesi. 
JEDAN OD BIVŠIH HRVATSKIH PREMIJERA proveo je mladost u sjemeništu 
(priprema redovnika) i nakon toga uspješno završio Bogoslovni fakultet. 
Optužen je za mnoštvo nezakonitih djela, zatim dugogodišnje suđen, 
osuđen, a onda oslobođen i upućen na ponovno suđenje. Sumnjičen je 
raznim aferama još od slavnih hrvatskih devedesetih. Iako je njegova 
ruka uvijek bila na srcu dok se razvijao hrvatski barjak optužen je za 
ratno profiterstvo, primanje mita, pogodovanje u poslu i ostvarivanje 
nezakonite osobne koristi. U zenitu političke karijere uz takozvane 
crkvene velikodostojnike iz prvih je redova sudjelovao u religijskim 
obredima i svečanostima, na teret mu se stavlja krivica od ukupno 850 
milijuna kuna otuđenih vrijednosti i nastale štete...(R.S.)
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(Iz knjige ‘‘Katolička vjera u crkvenoj povijesti’’) 
CJELOVITA PORUKA

Evanđelje ili kršćanski nauk o Bogu ugodnoj pobožnosti, odnosno 
o Božjem spasenju, došao nam je kroz Isusa. Taj nauk je došao u 
cjelini. Ne postoji ništa što Gospodin nije navijestio. Njegova je 
poruka prenesena apostolima, a apostoli su je prenijeli drugima, 
odnosno nama. Apostoli su je utvrdili i zapečatili. Oni su nam 
predali „vjeru koja je jedanput zauvijek predana svetima“ (Juda 
3). Ivan kaže da, ako ostanemo u toj Kristovoj nauci, tada imamo 
Oca i Sina. On nas također opominje da ne idemo dalje od onoga 
što je Krist naučavao: „Tko god ide dalje i ne ostaje u Kristovoj 
nauci, nema Boga. Onaj koji ostaje u toj nauci, ima i Oca i Sina. 
Ako tko dođe k vama, a ne donosi ove nauke, nemojte ga primiti u 
kuću i nemojte ga pozdravljati!“ (2 Iv 9-10)
 Drugim riječima, ako tko naučava drugačiju poruku i 
donosi neka nova učenja, učenja koja nisu u skladu s onim što je 
Krist naučavao, taj nema ni Oca ni Sina. Takva osoba je „otišla 
dalje“ i naučava lažno evanđelje. Ivan nam kaže da takvim 
osobama ne trebamo davati podršku.
 Nažalost, ubrzo nakon prvih uspjeha u širenju Evanđelja 
i Crkve, Neprijatelj je počeo ubacivati ljulj u pšenicu. Lažna 
učenja i prakse su se počeli pojavljivati i apostoli su im se morali 
suprotstaviti. To je razlog zašto su Juda i Ivan pisali o tome. Zbog 
toga i Pavao piše:
„Čudim se da se tako brzo odmećete od onoga koji vas je pozvao 
da budete u Kristovoj milosti, da prijeđete na drugo »evanđelje«. 
Toga drugog zbilja nema! Ima samo nekih ljudi koji vas zbunjuju 
i koji žele izvrnuti Kristovo Evanđelje. Ali, ako bi vam tko – bili 
to mi, bio anđeo s neba – navijestio Evanđelje protivno onom 
koje smo vam navijestili, neka je proklet! Ponavljam ono što smo 
upravo rekli: ako vam zbilja tko navješćuje Evanđelje protivno 
onom koje ste primili, neka je proklet!“ (Gal 1:6-9)
 Kao što je Gospodin navijestio, pojavili su se zli ljudi koji 
su počeli sijati zlo sjeme. Apostoli su to vidjeli i suprotstavili se 
tome. Zato Pavao kaže: „Nema drugog Evanđelja, nema druge 
poruke. Ako bi vam čak mi ili anđeo s neba navijestio drugačije 
Evanđelje, to bi bilo lažno, a nositelj te poruke proklet.“
 Zbog toga u spisima ranih crkvenih otaca čitamo o 
apostolskoj predaji i baštini, o apostolskom naslijeđu. Oci su 
spoznali da su apostoli bili vjerni svjedoci, oni koji su slušali 
„iz prvih redova“ i vjerno prenijeli Gospodinovu poruku. Oni su 
vidjeli da su apostoli u svojoj vjernosti žrtvovali svoje živote kao 
oni koji ispovijedaju Kristovu vjeru i po cijenu vlastitog života. 
Svjedočili su za sljedeće: „Bog koji je nekoć u mnogo navrata i 

na mnogo načina govorio ocima po prorocima, na kraju, to jest u 
ovo vrijeme, govorio nam je po Sinu, koga je postavio baštinikom 
svega“ (Heb 1:1-2).
 Uz to što su vjerovali da su prvi apostoli utvrdili poruku 
koju nam je Sin prenio, oci su vjerovali i da je ta poruka bila 
cjelovita i savršena. Naime, nakon nekog vremena pojavili su 
se ljudi koji su negirali apostolsku predaju, tvrdeći da postoje 
„skrivene tajne“ koje su otkrivene samo nekim posebnim ljudima, 
najčešće osnivačima sekti kojima su ti ljudi pripadali. Ti ljudi su 
naučavali da su apostoli propovijedali nesavršeno znanje i da su 
apostoli otišli propovijedati Evanđelje prije nego što je objavljeno 
savršeno znanje. Zbog toga Irenej piše:

„Moguće je, stoga, za sve, u svakoj crkvi; onima koji žele uvidjeti 
istinu da jasno proniknu predaje apostola koje su se očitovale 
po cijelom svijetu; a mi smo u poziciji da preporučimo i one 
koje su apostoli postavili kao nadglednike (biskupe) u crkvama 
i da pokažemo neprekinut niz (sukcesiju) tih ljudi sve do našeg 
vremena; onih koji nisu učili niti znali bilo što čime se ti (heretici) 
hvale.
Jer, ako su apostoli znali neke ‘skrivene tajne’ koje su prenijeli 
samo ‘savršenima’, skrivajući ih od drugih, oni bi ih svakako 
predali onima kojima su predali i same crkve. Oni su nastojali 
da ti ljudi (kojima su predali crkve) budu savršeni i besprijekorni 
u svemu. Njih su ostavili kao svoje nasljednike i predali im svoja 
mjesta u upravljanju ljudima. Ti ljudi, ako su obavljali svoju 
dužnost časno, bili bi snažna ‘kralješnica’ (crkvi), a ako bi otpali, 
ozbiljna pošast.
Nezakonito je pretpostaviti da su oni (apostoli) propovijedali prije 
nego su stekli ‘savršeno znanje’, kao što se neki usuđuju reći, 
uznoseći se kao (da su) oni (ti) koji poboljšavaju (nadograđuju) 
apostole. Nakon što je naš Gospodin uskrsnuo od mrtvih, ispunjeni 
su (apostoli) silom odozgo kada je Duh Sveti došao (na njih), 
ispunjeni puninom i dobili savršeno znanje. Nakon toga su otišli 
do krajeva zemlje, propovijedali Radosnu vijest o dobrim stvarima 
koje Bog ima za nas, najavljujući nebeski mir ljudima koji su 
doista isto tako i osobno prihvatili Božje Evanđelje.“ 

 Kao što vidimo, Irenej tvrdi da nije postojalo neko 
skriveno znanje ili tajne koje su prenesene samo nekim posebnim 
ljudima. Isto tako, on nam kaže da su apostoli imali i prenijeli 
savršeno, odnosno potpuno znanje. To znanje je predaja koja se 
može proniknuti u svakoj crkvi i objavljena je cijelom svijetu.

PRAVA KATOLIČKA VJERA
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb

                                 PREPORUČAMO!!!
Damir Šićko Alić - KATOLIČKA VJERA u crkvenoj predaji

Knjiga sadrži misli ranokršćanskih 
pisaca i mnoštvo navoda iz izvornih 
djela raspoređenih prema tematskim 
cjelinama naslova pojedinih poglavlja.
Britak stil pisanja i argumentacija 
autora zasigurno čini ovu knjigu 
zanimljivom svakom čitatelju.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068
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DUHOVNA BORBA ZA ZEMLJU
AUTORICA: Katarina Šošić, Zagreb

“Hrvatska, puna života”, jedan je od slogana turističke 
promocije naše zemlje. Ako stranac dođe u našu zemlju 
vidjet će prekrasno more, obalu i otoke, slavonske ravnice, 
zagorske brege, lijepe gradove i sela, ali neće znati duhovno 
stanje ove nacije. A duhovna dijagnoza ovog naroda je: 
nevjera, idolopoklonstvo, korupcija, oholost na svim razinama, 
ubojstva djece (abortusi), prijevare i lopovluci, psovači, pušači, 
alkoholičari. Neprestano zemlju potresaju velike političko 
ekonomske afere kao što je sada aktualni slučaj “Agrokor”.
Postavlja se pitanje ima li za  takvu dijagnozu lijeka? Ima! To je 
molitva i duhovna borba. Ponavljam – ne samo molitva, već i 
duhovno ratovanje.
U knjizi proroka Daniela čitamo 
kako je Daniel dobio objavu od 
Boga, bila mu je dana riječ: “Veliki 
rat”. Bog je govorio Danielu o ratu 
u nebeskim prostorima, a ne o ratu 
u naravnom. Duhovni sukob bio 
je razlog zbog kojeg odgovor na 
njegovu molitvu nije odmah stigao 
iako je molitva bila uslišana od 
Boga.
Bog nama govori da razumijemo da se bitka i za našu zemlju, 
jednako kao i za naše duše osobno, za naše obitelji, našu Crkvu, 
gradove, vodi u nebeskim prostorima i da je tamo trebamo 
zadobiti. To nije bitka protiv krvi i tijela, već protiv zlih duhova 
koji borave u nebeskim prostorima.
Mi se borimo protiv poglavarstva, vlasti i vrhovništva, 
demonskih utvrda nad ovom zemljom, a ne protiv partizana, 
ustaša i četnika, kao što bi oni koji ne razumiju duhovnu 
stvarnost mogli zaključiti. Mržnja i neprijateljstvo povećavaju 
demonske utvrde nad zemljom, a vjera u Boga, molitva i 
duhovno ratovanje ih razoružava i uklanja.
Iako već dugo molimo za našu lijepu domovinu pitamo se zašto 
nema odgovora. Zašto se ljudi ne spašavaju u većem broju, 
zašto se ne ruši idolopoklonstvo, nego se čini da je sve veće? 
Sve su duže procesije “majci Božjoj ovoj ili onoj”, mladi ljudi 
se iseljavaju, ekonomski pritisak neimaštine se ne smanjuje 
unatoč dobroj turističkoj sezoni i dobrom urodu žita i drugih 
poljoprivrednih proizvoda… Bog je sa svoje strane dao dobru 
sezonu, odnosno dao je svoj blagoslov.
Odgovor na to pitanje i rješenje za taj problem je da kršćani 
moraju krenuti u duhovni rat! To nema tko drugi napraviti, to 
je nešto što ne mogu odraditi političari. Imamo ključ, odnosno 

silu koju nam je Bog dao protiv 
sotone i njegovih demona, “jer je 
u nama koji vjerujemo izvanredno 
velika snaga koja odgovara 
djelotvornosti silne moći njegove, 
što je pokaza u Kristu uskrisujući ga 
od mrtvih i postavljajući ga sebi s 
desna na Nebesima, iznad svakog 
poglavarstva, vlasti, sile, gospodstva i iznad svakog imena koje 
se naziva ne samo u ovome svijetu nego i u onome koji će doći “. 
(Efežanima 1: 19-20)
S tom silom, koja je jednaka sili uskrsnuća kršćani se mogu 
usprotiviti đavlu i njegovim demonima i njegovim aktivnostima 
nad ovom zemljom. Đavla treba istjerati, zavezati, paralizirati 
u ime Isusa Krista. Isus Krist nam je osigurao pobjedu 
svojom krvlju. Preko Krvi Kristove, đavo ne može. To je crta 
razgraničenja.
Kršćani krenimo. Pobjeda nam je zajamčena jer je Isus Krist 
već izvojevao pobjedu protiv đavla prije 2000 godina na križu 
Golgote, a sada je na nama da zauzmemo ono što nam po 
prolivenoj krvi Isusa Krista pripada.

A duhovna dijagnoza 
ovog naroda je: nevjera, 
idolopoklonstvo, 
korupcija, oholost na 
svim razinama, ubojstva 
djece (abortusi), 
prijevare i lopovluci, 
psovači, pušači, 

Đavla treba istjerati, 
zavezati, paralizirati u ime 
Isusa Krista. Isus Krist 
nam je osigurao pobjedu 
svojom krvlju. Preko Krvi 
Kristove, đavo ne može.
To je crta razgraničenja.

Damir Šićko Alić - BITKE BOGOVA
U duhovnom svijetu 
kontinuirano se vodi borba, 
ali mnogi je ljudi nisu svjesni. 
Ima ljudi koji zazivaju različite 
duhove i sile da im pomognu 
ostvariti ciljeve koje su sebi 
zacrtali. Na taj se način udružuju 
sa silama tame prinoseći im 
slavu, a zatim i sami postaju 
važni i primaju čast od drugih. 
Mnogi kraljevi i razni vladari 
kroz povijest oslanjali su se 
na pomoć duhovnog svijeta i 
nevidljivih sila. I danas je velik 

broj onih koji žele koristiti utjecaj duhovnog svijeta i tako se 
izlažu velikoj prijevari. Autor knjige pojašnjava kako se zlo 
oduvijek predstavljalo Bogom, u različitim obličjima, iza raznih 
imena i naziva. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

DOBRA KNJIGA!!!
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JUDIN DUH
AUTOR: Damir Šićko Alić, Zagreb

Juda je bio čovjek koji je proveo oko tri godine pod Isusovim 
vodstvom, u njegovoj službi. S ostalim Apostolima služio je 

Gospodinu i ljudima. Kada su dvanaestorica poslana navijestiti 
Isusov dolazak u planirana mjesta, ozdravljati bolesne i izgoniti 
zloduhe, Juda je bio s njima. Kada su se radosno vratili, bio je s 
njima. Juda je bio važan dio Isusovog unutarnjeg kruga. Pismo 
nam u Ivanu 13:29 kaže da je bio rizničar, blagajnik. Znamo 
da takvu poziciju obično dobiju oni koji su na neki način stekli 
povjerenje, odnosno oni kojima se iz nekog razloga želi iskazati 
povjerenje. Ipak, usprkos svemu 
što mu je Gospodin dao i iskazao, 
Juda je postao izdajnik. Juda 
se okrenuo protiv Gospodina 
i poljupcem ga predao u ruke 
neprijateljima da ga odvedu u 
smrt. Zbog toga je Juda i njegovo 
ime postalo sinonimom izdaje.
Zašto se Juda okrenuo protiv Gospodina, zašto mu je “zabio 
nož u leđa”? Ne znamo sve razloge, no jedan možemo vidjeti u 
Ivanu 12:1-8:
“Šest dana prije Pashe dođe Isus u Betaniju gdje je bio Lazar 
koga Isus uskrisi od mrtvih. Ondje mu prirediše večeru. Marta je 
posluživala, a Lazar je bio jedan od onih koji su sjedili za stolom. 
Tada Marija uzme libru pravoga dragocjenoga nardovog ulja, 
pomaza Isusu noge i obrisa ih svojom kosom. I sva se kuća napuni 
mirisom ulja. Nato reče Juda Iskariotski, jedan od njegovih 
učenika, onaj koji ga je imao izdati: ‘Zašto se to ulje nije prodalo za 
trista dinara i podijelilo siromasima?’ To ne reče zbog toga što mu 
je stalo do siromaha, nego zato što je bio kradljivac. Kako je imao 
kesu, kradom je uzimao što se u nju stavljalo. Nato Isus odvrati: 
‘Pusti je! Neka to izvrši za dan moga ukopa! Jer siromahe uvijek 
imate uza se, a mene nemate uvijek.’”

Iz teksta je očito da Juda nije imao 
veliko poštovanje prema Gospodinu 
te da je smatrao da zna bolje upravljati 
novcem i ostalim sredstvima. Bio je 
ljut jer se njegovom učitelju i pastoru 
iskazivala raskošna čast. Sve je 
otpočelo s večerom, a zatim je Marija 

izlila dragocjeno ulje na Isusa zbog čega je Judi prekipjelo. 
Takav postupak je smatrao razbacivanjem i lošim upravljanjem, 
i tu se počela utvrđivati izdaja u njegovom srcu. Razlog izdaji je 
bio novac i iskazivanje časti učitelju.
Danas je, kao i tada, raspolaganje novcem razlog mnogih 
sukoba i izdaja. Kada službenik zloupotrebi svoju poziciju i 
pronevjeri crkvene novce, to je njegova izdaja Isusa i vjernika 
kojima služi. Nažalost, takve se stvari povremeno događaju. 
S druge strane postoji još jedna vrsta izdaje, a odnosi se na 
vjernike koji kradu od Gospodina ono što Mu pripada ili 
izdaju pastora i crkvu u kojoj su bili duhovno podizani. Juda je 
očiti primjer toga. Ne samo da je krao novac iz Gospodinove 
blagajne, nego je i izdao i prodao svoga pastira i učitelja.
Apostol Ivan Judu spominje kao kradljivca i prije događaja s 
izlijevanjem mirisnog ulja, što nam govori da je Juda već duže 
vrijeme imao grijeh u svom životu. Obično to tako i biva. Prije 

velike izdaje i okretanja protiv svoga pastira, vjernik nosi grijeh 
u sebi, i samo je potreban događaj koji će poslužiti kao okidač 
velike izdaje. I opet, čest razlog tome je novac i iskazivanje 
časti pastiru. U razmišljanju o tome kako voditelj ne raspolaže 
ispravno dodijeljenim resursima (bilo ljudskim, financijskim 
ili drugim) začinje se izdaja. Često se ta izdaja razlaže kroz 
produhovljen izgovor, kao što vidimo i u Judinom primjeru 
gdje je predložio da se pomogne siromašnima. Isusov stav i 
mišljenje vidimo u obrani Marije i djela koje je učinila.
Velik dio problema u crkvama događa se kada vjernici žele 
upravljati crkvom, bilo crkvenim financijama ili crkvenim 
učenjem. Pojedinci žele da se stvari u crkvi rade na način koji 
oni odobravaju, umjesto na način kako je ovlašteni voditelj 
odredio. To je bio Judin problem, to je problem i mnogih 
drugih. Đavao često uvede ljude u tu istu zamku, da umisle 
kako bi oni bolje upravljali raspoloživim sredstvima i bolje 
vodili cijelu organizaciju ili projekt. Ljudi s takvim mislima nisu 
daleko od izdaje, od pokretanja razdora, od odvajanja od te 
crkvene zajednice. Odvajanje se prvo dogodi u srcu, a onda i u 
naravnom.
Dragi prijatelju, ne dopusti đavlu da te prevari. Ako ti je dana 
pozicija da upravljaš, upravljaj časno. Ako nemaš poziciju 
upravitelja, ne umišljaj da si upravitelj već moli da Bog vodi 
i usmjerava ovlaštene upravitelje. Mnogi ljudi su napustili 
crkve u kojima ih Bog želi zato što su si umislili da postavljeno 
vodstvo ne donosi ispravne odluke. Baš tako je Juda mislio o 
Isusu. I poput Jude, takvi ljudi su također potratili svoj poziv i 
službu. To nije ono što Bog želi za tebe, stoga ne dopusti đavlu 
da te prevari i uvede u ovu zamku.

Damir Šićko Alić - VLAST, VJERNOST, CRKVA
Ovo je jedinstvena knjiga 
na hrvatskom kršćanskom 
području. Ona zadire u tematiku 
o kojoj se vrlo malo govori na 
našim prostorima.Činjenica je 
da gotovo sve crkve u Hrvatskoj 
imaju prezbiterski (kolektivni) 
način vodstva. Voditelji 
lokalnih (mjesnih) crkava i 
denominacija uglavnom ne 
djeluju samostalno, već ovise o 
suglasnosti svojih prezbiterija 
ili crkvenih starješina. Osobe 
koje nemaju pravo donositi 

konačne odluke, ne mogu biti odgovorne. Odgovornost dolazi 
s pravom na odlučivanje. Budući da je u mnogim crkvama na 
snazi kolektivno odlučivanje, ne zna se koga treba prozvati 
zbog neučinkovitog djelovanja službi i zajednica. Usprkos 
mogućim negativnim komentarima, ova će knjiga zasigurno 
donijeti mnogo jasnoće i otkrivenja, te će biti od velike koristi 
voditeljima koje će Gospodin podizati u našoj zemlji.

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

     PREPORUČAMO!!!

Juda se okrenuo protiv 
Gospodina i poljupcem 
ga predao u ruke 
neprijateljima da ga 
odvedu u smrt. Zbog toga 
je Juda i njegovo ime 
postalo sinonimom izdaje.

Juda nije imao veliko 
poštovanje prema 
Gospodinu te da je 
smatrao da zna bolje 
upravljati novcem i 
ostalim sredstvima. 
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CD album grupe EMET FLARE - VRIJEME JE

01. Pokreni se  02. Vrijeme je
03. Slavi Ga                 04. On živi
05. Žetva                 06. Dokaz ljubavi
07. Moj dom je nebo   08. Srce puno smijeha 
09. Antirecesijska      10. Nije me sram

NARUČITE SVOJE PRIMJERKE!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

GLAZBENA PREPORUKA

Vjerojatno se svima 
zaljubljenima u 
Isusa prije ili kasnije 

postavlja pitanje: ‘‘Zašto 
vi uvijek govorite o Isusu? 
Zašto vi uvijek morate 
govoriti o Isusu?“
Zbog čega je Isus bolji 
od svih drugih? Zašto toliko zaklinjemo ljude i pozivamo ih na 
predanje Jaganjcu Božjem koji uzima grijeh svijeta? (Ivan 1:29)
Kada sam po prvi put susrela Isusove učenike – prave kršćane, 
susrela sam i tu odlučnost i uvjerenje da je Isus poseban i 
da se ističe u mnoštvu duhovnih učitelja, začetnika religija 
i karizmatičnih vođa. Susrela sam se s tom isključivosti: ‘‘Ja 
sam Put, Istina i Život i nitko ne dolazi Ocu OSIM PO MENI.“ (Ivan 
14:6) ‘‘Spasenja nema ni po jednom drugom, jer je pod nebom 
TO JEDINO IME dano ljudima po kojem nam se treba spasiti.“ 
(Djela apostolska 4:12) ‘‘Jer – jedan je Bog, JEDAN JE POSREDNIK 
IZMEĐU BOGA I LJUDI: čovjek Krist Isus koji dade samog sebe kao 
otkup mjesto sviju…“ (1. Timoteju 2:5,6) 
I koliko me je u početku smetala i izazivala ta isključivost, 
toliko mi je pomogla da razumijem i prihvatim istinu o Isusu, i 
olakšala odluku da se predam u Njegove ruke.

Da je postojao neki drugi način da se 
čovjek izmiri s Bogom i primi oproštenje 
grijeha i vječni život, Isus ne bi morao 
sve to proći. Ne bi morao ostaviti 
nebesku slavu, poniziti se i roditi kao 
čovjek, biti odbačen i prezren od ljudi 
tog vremena i proći muku Križa. Da 
smo mogli sami sebi pomoći, uplatiti 

oprosnicu, smisliti način kako doći do Boga, ostvariti svoj život 
– tada ne bi bilo potrebe da Isus prođe sve što je prošao. Ali 
budući da nije bilo drugog rješenja, On je platio kaznu za naše 
grijehe, ponio naše bolesti i boli, naše opačine, prokletstva. 
Hvala Ti, Isuse!
Jednom prilikom razgovarala sam s osobom koja održava 
radionice ‘‘psihološke samopomoći“ – ponikni duboko u sebe, 
odvoji se od negativnosti i razmišljaj pozitivno. Nakon mojeg 
zaklinjanja o Onome koji je bolji od drugih, prokomentirala je: 
‘‘I ja se trudim pomagati ljudima kroz ove radionice i uistinu 
uživam u svom poslu, ali nemam potrebu nekoga uvjeravati 

da je ono što radim ispravno i sugerirati mu što bi trebao 
učiniti.“ Ne pripremajući unaprijed odgovor, čula sam sebe 
kako joj odvraćam: ‘‘Ali ovdje se radi o pitanju života i smrti! Da 
vidim nekoga kako se, ne znajući, približava provaliji, sigurno 
bih pohrlila pokušavajući ga spriječiti da ne izgubi svoj život. 
Poruka o Isusu Kristu je poruka o životu i smrti!“
‘‘Tako, rekoh vam da ćete umrijeti u grijesima svojim. Da, ako ne 
budete vjerovali da Ja Jesam, umrijet ćete u svojim grijesima.“ 
(Ivan 8:24)
No, vratimo se uvodnim redcima …
Zbog čega je moj dragi bolji od drugih? 
Moj Isus je bijel: On je svet, nevin, čist, neokaljan, bez mane, bez 
grijeha, odvojen od svakog zla, tame, pokvarenosti. 
I On je rumen: Začetnik života, Izvor, Svjetlo, Ljubav, Mir, Radost.
Nitko nije kao Isus – ističe se među tisućama.
Ako želiš predati svoj život Isusu, reci iz srca ovu molitvu:
ISUSE, HVALA TI ŠTO SI DAO SVOJ ŽIVOT ZA MENE I PLATIO 
CIJENU MOJIH GRIJEHA. HVALA TI ŠTO SI NA KRIŽU UZEO 
MOJE GRIJEHE, BOLESTI I PROKLETSTVO DA BIH JA PRIMIO 
OPROŠTENJE, VJEČNI ŽIVOT I MIR S BOGOM. VJERUJEM DA SI 
ŽIVI I USKRSLI GOSPODIN. SADA ISUSE, DOĐI U MOJE SRCE I 
BUDI MOJ SPASITELJ! POMOZI MI DA TE SLIJEDIM SVE DANE 
SVOG ŽIVOTA!

DOBRA KNJIGA!!!
Sten Nilsson - KRVNI SAVEZ

Odlična knjiga koja ti može 
pomoći u razumijevanju 
Isusove žrtve na križu. Što je 
sve ostvareno kroz Njegovu 
smrt i koliko za nas znači 
Njegovo uskrsnuće.
Sten Nilsson, poznati 
metodistički pastor, misionar i 
propovjednik pomaže shvatiti 
s kolikom se ozbiljnošću Bog 
odnosi prema savezu kojeg 
je s nama sklopio kroz Isusa 
Krista. Autor na zanimljiv 

način slijedi crvenu nit saveza koja je središnja tema Biblije 
i koja povezuje Stari i Novi Zavjet. Izuzetna knjiga.

ŠTO JE TVOJ DRAGI BOLJI OD DRUGIH
AUTORICA: Paola Starčić, Zagreb

Što je tvoj dragi bolji od drugih,
o najljepša među ženama?
Što je tvoj dragi bolji od drugih 
te nas toliko zaklinješ?
Dragi je moj bijel i rumen,
ističe se među tisućama.
Biblija, Pjesma nad pjesmama 5:9,10

Da je postojao 
neki drugi način 
da se čovjek izmiri 
s Bogom i primi 
oproštenje grijeha i 
vječni život, Isus ne 
bi morao sve to proći. 
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POSJETITE NAS U DUBROVNIKU! 
A.Starčevića 20, srijedom od 19 i 
nedjeljom od 10 sati
KONTAKT: tel. 091 515 8446

Kršćanski centar“Riječ Života”, DUBROVNIK

U ovom broju vam predstavljamo Kršćanski Centar ‘‘Riječ 
Života’’ u Dubrovniku koji je službeno registriran 2004. 
godine i djeluje na području Dubrovačko- Neretvanske 

županije. Osnova djelovanja ove crkvene zajednice je širenje 
poruke Isusa Krista uz praktično svjedočanstvo snage Božjega 
Kraljevstva u sili koja može spasiti i promijeniti ljudske živote. 
Redovni sastanci se sastoje od druženja vjernika i posjetitelja, 
veličanja i slavljenja Boga pjemama, glazbom i plesom, 
biblijskog pučavanja Božje Riječi i molitve. Svojom ustrajnom 
molitvom i svjedočenjem istinskog kršćanskog života članovi 
ove zajednice nastoje biti nosioci duhovne obnove u osobne 
živote, obitelji, razna mjesta i gradove u županiji. 

U nastavku vam prenosimo što 
su nam o sebi i o djelovanju ove 
crkvene zajednice rekli voditelji, 
pastorski par Nenad i Jelica 
Stanković:
Oboje smo rođeni i odrastali u 
ovom prelijepom gradu. Dubrovnik 
posjećuju mnogi turisti iz čitavog 

svijeta da vide njegove znamenitosti, 
no duhovno gledajući ovo je područje 
prava pustinja. Sva ljepota i sadržaji 
ovoga turističkog središta ne mogu 

ispuniti potrebe u dubini ljudskog bića. 
Nakon što je Isus promijenio moj život 
svoje sam iskustvo podijelio s mojom 

suprugom, tada smo još bili samo 
poznanici. Moje svjedočanstvo i 
promijenjen život bili su za Jelicu 

potvrda nečeg istinskog i zato je odlučila 
posjetiti jedan crkveni sastanak. Biblijska vjera u Isusa i predani 
vjernici koje je susrela bili su otkriće koje je promijenilo i 
njezin život. Od početka našega braka željeli smo zajedno biti 
aktivni svjedoci za Krista i imali smo želju da služimo drugima. 
Od naših pastora koji su prije nas bili u službi pozvani smo 
da preuzmemo zajednicu i pastoralni rad nakon njihovog 
povratka u Zagreb. U srcu smo znali da trebamo prihvatiti 
poziv i čast koju nam je Gospodin iskazao. Presudno za našu 
odluku bila je ljubav prema Bogu i tako smo osjetili želju da 
budemo dio onoga što Bog radi. Vizija koju dijelimo s ostalim 
crkvama našeg Saveza usmjerava nas na objavljivanje Božje 
Riječi – Biblije, utvrđivanje lokalnih crkava, poučavanje ljudi 
kroz naše djelovanje i započinjanje Biblijskih škola. Vjernici koji 
su poučeni i prepoznaju u sebi poziv za službu upućuju se da 
započnu misijski rad (nove Crkve) gdje god vidimo vodstvo 

Duha Svetoga. 
Svojim djelovanjem smo donijeli 
Kristovu Poruku u gotovo svaki dio 
županije. Trenutno posjećujemo i 
podižemo grupu vjernika u gradovima 
Ploče i Opuzen. U budućnosti 
osjećamo poziv da djelovanje 
proširimo u susjedne zemlje, a 
posebno na područje grada Trebinje 

u susjednoj Republici BiH. Nastojimo 
održavati odnose s ostalim vjerskim 
zajednicama reformacijske baštine. 
Održavanjem Dana reformacije 
njegujemo kulturnu baštinu i 
nasljeđe Hrvatskog preporoda. 
Nedavno smo u povodu obilježavanja 
proslave petstote obljetnice 
reformacije s Baptističkom crkvom u 
Dubrovniku održali zajedničku svečanu priredbu.
Smatramo da je vrlo važno donositi utjecaj Kraljevstva Božjeg u 
svaki dio društvene zajednice i svakodnevnog života. Iz želje da 
budemo što praktičniji u svome svjedočanstvu za Isusa Krista 
uključujemo se u društvene aktivnosti zabavnim i kulturnim 
projektima, socijalnim i humanitarnim radom. Naši programi 
uključuju koncerte gospel glazbe, igrokaze i predstave za djecu 
i odrasle. Održavamo izborni vjeronauk za učenike osnovnih 
škola. U svome proteklom radu u nekoliko smo navrata 
organizirali posjetu i donaciju poklona za djecu štićenike doma  
‘‘Maslina“, humanitarni koncert za pomoć djeci s celebralnom 
paralizom ‘‘Dva skalina“, seminar za branitelje oboljele PTSP-a. 
Kroz obilježavanje ‘‘Dana knjige“ ostvarili smo suradnju s 
Gradskom knjižnicom i predstavljali Bibliju kao najčitanju 
knjigu s najvećom nakladom u povijesti.  
Vjerovati za nas znači 
poslušnost Božjoj Riječi i 
vršenje Njegove zapovjedi. 
Zahvalni smo Gospodinu 
na svakoj osobi koja je u 
uključena u ovo djelo jer 
kod većine vidimo vjernost i 
predanost Isusu i Njegovom 
poslanju. Mnogi su svjedočili 
kako su kroz naše vjernike 
primili ljubav i osjetili 
obiteljsku prihvaćenost. Životi se mijenjaju na sliku Božju. 
Svjedoci smo promijenjenih života, oslobođenja od ovisnosti, 
ozdravljenja od bolesti, istinskih obraćenja osoba povezanih 
s kriminalom i onih koji su bili problematični u društvu. Plod 
našega djelovanja i sile Duha Svetog kroz vjeru također su 
obnovljeni brakovi i obnova vjere i nade u onima koji su bili u 
dubokoj duševnoj boli. 
Svi naši posjetioci mogu očekivati srdačnu dobrodošlicu. 
Na našim okupljanjima uvijek 
se čuju dinamične Biblijske 
poruke i radosno slavljenje, svi 
koji su u potrebi mogu primiti 
molitvu i ljubav. Za vrijeme 
bogoslužja organizirano 
je čuvanje i rad sa djecom. 
Posjetitelji nam posebno ukazuju 
da imamo uvijek nasmijane i 
ljubazne ljude koji ih 
dočekuju  na ulazu u 
prostor Centra i da se 
osjećaju dobrodošlima. 
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BIBLIJA
KRALJEVSTVO BOŽJE JE OBITELJ
(preuzeto: Http://petarfabijanicblog.blogspot.hr/)

Prije mnogo godina, vidio sam nešto što me promijenilo za 
cijeli život. Kada god Bog govori o Kraljevstvu, On govori 
o obitelji. Molitva ‘‘Oče naš” (Gospodinova molitva), koja 

je ustvari  molitva učenika, počinje sa: “Oče naš koji jesi na 
Nebesima, sveti se Ime Tvoje” i završava sa “Tvoje je kraljevstvo, i 
slava i moć u vijeke…” (Matej 6:9-13 VB).
Naš Otac posjeduje kraljevstvo! 
Kada god napustimo temu obitelji, mi napuštamo Kraljevstvo, 
jer Božje je kraljevstvo zajednica određene grupe ljudi koji uče 
živjeti pod Božjom vlašću. Iznutra je to Kraljevstvo veće nego 
izvana. To pomalo zvuči kontradiktorno; ali sjetite se: u ovom 
Kraljevstvu vi živite tako što umirete, vi primate davanjem, 
uzvišeni ste tako što se ponizujete i istovremeno; tamo ima 
više mjesta unutra nego izvana. Kada razumijemo da je crkva 
ustvari obitelj vjernika, obitelj je glavna komponenta, tada 
ćemo se moći bolje oduprijeti kušnji da od crkve napravimo 
korporaciju, biznis ili instituciju. Crkva je mnogo više od toga, 
ona je obitelj. Ljudi u ovom plemenu - obitelji, zaslužuju biti 
tretirani kao sinovi i kćeri, očevi i majke, i u tom kontekstu 
postoji čast gdje su svi pozvani uspjeti i napredovati. Kada je to 
institucija, događa se suprotno: moćnici postaju još moćniji dok 
slabi još više oslabljuju. To nije u Božjem srcu! Božje srce gori 
za time da svaka osoba bude pohvaljena, da bude cijenjena, 
osnažena, osposobljena, voljena, da se za nju netko pobrine, 
da bude počašćena, prepoznata za ono što jeste  i što Bog 
radi u njoj. To obitelj čini! U obitelji nemate jedno dijete koje 
sjedi u hodniku, dok svi ostali slave Božić. To vrijeme provodite 
zajedno jer je to ono što obitelj čini. Obitelj uključuje svakoga, 
cijeni i pohvaljuje, to je ustvari narav ovog Kraljevstva. Božje 
je Kraljevstvo, Kraljevstvo časti, i u toj kulturi časti vi veličate 
osobu prema onome tko je ona, umjesto da se zaplićete u ono 
što ona nije. Kao što bi to trebalo biti i u naravnoj obitelji gdje 
svaka osoba u kući ima vrijednost; tako mora biti i u Kraljevstvu 
Božjem - u crkvenom životu. Hvalite i častite raznolikost koju 
nam je Bog dao. U ljudima postoji tolika raznolikost, i to je naša 
privilegija! Kraljevstvo Božje je obitelj.

Bill Johnson 
(pastor crkve ‘‘Bethel Church’’ Redding, California)

http://bjm.org/
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BIBLIJA što je?
AUTORICA: Danijela Radić, Dubrovnik

Biblija, kažu, knjiga je samo,
a što je u njoj, nije ni važno.
Al’ ipak mišljah, uvjerit ja se hoću za se,
te stadoh čitati, pažljivo, zna se. 

Pitah se, čemu sam ovdje i kamo nakon smrti ću poći?
Možda će iz knjige odgovori doći. 
Kad ono odgovori sve redom se nižu 
i mračne sjene s duše podižu. 

Protrnuh malo, ova knjiga me pozna!
Ništa me ne pita, a ipak sve dozna.
Slovo tek mrtvo na papiru to nije,
čim umije tajne srca da otkrije. 

I gle, čudo! Odjednom oživje knjiga cijela
te licem u lice ugledah – Njega!
Sama mi Riječ prozbori jasno: Život Ja sam!
Gospodar vječni, tvorac tvoj i stvoritelj svega!

Izustih tiho i ničice padoh: 
Oprostite što mišljah da knjiga ste samo. 
Klanjam se pred Vama, Vaše Veličanstvo!

I mene tada knjiga ta oživje,
a sudbu mi pravim putem povede.
Snaži me, liječi, mudrošću oprema, 
dušu mi krijepi, korake upravlja. 

Na kraju velim, savjesti čiste i srcem cijelim:
Ne, knjiga to nije, već istina čista, 
veličanstvena osoba Isusa Krista!

Odgovori za sve probleme 
koje čovjek ima nalaze se 
između korica Biblije.             
                              Ronald Reagan

                          POZNATI O BIBLIJI

Damir Šićko Alić - PRAVA KATOLIČKA VJERA
Iz ove knjige možeš naučiti što 
znači Katolička vjera. Vjera je 
izbor I pozvani smo odabrati 
komu i što ćemo vjerovati. U 
ovoj maloj knjizi nalazi se puno 
informacija koje ti mogu pomoći 
da napraviš bolje odluke i primiš 
spasenje i blagoslov. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068
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DNEVNIK jednog tate

OBITELJSKI 
KUTAK

TV Jeruzalem NEWS - DVD
Snimljena kostimirana predstava, šaljivo prikazani 

biblijski događaji, odlična obiteljska zabava!
NARUČI SVOJ PRIMJERAK!

www.okknjizara.com  e-mail: info@
okknjizara.com 

Granice. U svemu što živimo nailazimo na granice. 
Ponekad su to granice naših mogućnosti, sposobnosti, 
a ponekad recimo pristojnosti ili dopuštenoga. 

Neizostavan dio odgoja djeteta je i poučavanje o različitim 
granicama na koje će naići, a kako bi znalo koje od njih 
prihvaćati, a koje preskakati. Neke od granica vlastitom djetetu 
postavlja i roditelj u vidu zabrane, no pogledajmo kako naš 
Roditelj odgaja prve ljude koje je stvorio, svoj prvi narod i na 
koncu nas, nanovorođene.
Tko je uopće počeo sa granicama? Samo Onaj koji je 
neograničen mogao je stvoriti prvu granicu, zar ne? Granice 
dakle stvara sam Bog! ‘’Svakom savršenstvu vidim granicu, a 
zapovijed tvoja nema granica“ (Psalam 119:96). I na drugom 
mjestu psalmista kaže: ‘’Ti sazda sve granice zemlji, …“ (Psalam 
74:17).
Mi roditelji nismo bogovi, već samo nesavršena stvorenja, u 
ovome postojanju ograničeni mnogočim. Ipak, djeca su nam 
od Boga povjerena i mi u velikoj mjeri kroz 
odgoj, molitvu i vlastitu svetost čuvamo 
vlastito dijete. Odgoj nije uvijek lagan 
upravo zato što djetetu ponekad 
moramo objasniti da neki njegov 
akt volje, igre ili zahtjev ne može biti 
udovoljen. Još gore, kada dijete “pređe 
granicu” moramo ga i ozbiljno ukoriti, 
što vjerujem niti jednom roditelju nije 
lako. Moja žena i ja se ponekad jedva 
suzdržavamo da ne prasnemo u 
smijeh. Ipak, svi osjećamo da je tako 
ispravno, a i sam Bog kaže: ‘’Ja korim i 
odgajam one koje ljubim’’ (Otkrivenje 
3:19 i slično u Hebrejima 12:5-6).
Kako djetetu koje još ne 
razumije objasniti da igra 
ne znači i uništavanje 
pokućstva, da se hrana jede, 
a ne razmazuje po zidu, ili pak 
da navečer treba ići spavati? 
To su zasigurno prve granice koje će mu trebati postaviti za 
vaše i njegovo dobro. Moja žena i ja smo se uvjerili u to. Za 
dobar dio svojih novotarija naš sinčić sad već vrlo dobro zna 
da su ‘’preko plota“ i na razne načine ih želi dovući u naše 
‘’dvorište“. Nekad nehajno, nekad umiljavanjem ili upornim 

ponavljanjem on iskušava upravo naše granice strpljenja i 
jedinstva. Sami pedagozi tvrde da djeca instinktivno traže 
da im se odrede granice u ponašanju. Ukoliko na to ne naiđu 
izrastaju u frustrirane i nestabilne osobe koje ekscesivnim 
ponašanjima i dalje nastoje naći granice u drugim okruženjima, 
društvenim normama ponašanja i sl.
Sam Bog poziva na poslušnost! Adam i Eva jasno su dobili 
dozvolu i zabranu. Iako je dozvoljeno puno više toga oni su 
‘’prešli granicu“ oglušivši se na zabranu! Savjetujem vam da 
vaše zabrane budu razumne, a provedba dosljedna, jasna, sa 
nedvoznačnim porukama o posljedicama ukoliko ih se prekrši. 
Dijete je prava prigoda da se naučimo onoj Isusovoj: ‘’Neka 
vaše da bude da, a neka vaše ne bude ne“. Dijete je i pravi test za 
jedinstvo roditelja, pa svaki ‘’da’’ treba dvaput biti ‘’da’’ i obrnuto.
Odgojiti dijete postavljajući mu granice u ovakvom svijetu 
vjerujem da nije lako, a svijetu izgleda užasno. Granice su kao 
uvreda slobodi koju proklamira ovaj svijet, a koja je tek umišljaj 
slobode, prevara i koja za plod ima neodgojene, sebične, 
neodgovorne i frustrirane pojedince. Priznaju to i pedagozi 
ovoga svijeta koji su do nedavno proklamirali da je dijete uvijek 
u pravu.
Danas smo mi kao djeca Božja vođeni Duhom Svetim koji 
nas poučava kako nadići naše granice. Začudo naša vjera, 
iako dobivena od Boga, presudna za naše spasenje – ima 
svoju mjeru (Rimljanima 12:13). Darovi također imaju 
mjeru (Efežanima 4:7), pa tako i naši pozivi u Gospodinu (2. 
Korinćanima 10:13). Jedino nas rast u Kristu uzdiže iznad naših 
ograničenosti i naši kolčići se šire (Izaija 54:2), da nas Bog 
može više upotrijebiti, promijeniti, posvetiti. Mi smo prozvani 
prijateljima Božjim, jer položio je život za nas i činimo ono što 
nam zapovijeda (Ivan 13-15). Imati Boga za Roditelja i Prijatelja, 
koja čast!
Vjerujem da je kruna roditeljstva upravo kad su roditelj i 
dijete prijatelji. Godine truda, brige, ali i radosti roditeljstva 
tada dobivaju svoju nagradu. Roditelj može zadovoljan stati 
na granicama svoga roditeljstva, spokojan u tom blagoslovu 
i promatrati svoje dijete koje živi svojim životom primivši 

svu potrebnu ljubav i pouku. Dio Božjeg plana je da upravo 
to čuva dijete dok kroči svijetom, a psalmista poručuje 

roditelju: ‘’On (Bog) dade mir granicama tvojim, pšenicom 
te hrani najboljom’’ (Psalam 147:14)

Djeca su blagoslov i Bog nam govori 
kroz djecu – u to sam bio uvjeren i prije 
dolaska našeg sinčića na svijet. Od 
početku ove avanture zvane roditeljstvo 

svakim mi se danom to potvrđuje. Ove 
crtice su tek neka otkrivenja o sebi i Bogu. 
Njemu hvala ukoliko i drugima  stignu 
biti na blagoslov ili čak ohrabrenje za 

roditeljstvo, jer ono doista mijenja naše       
                             živote i nas same.
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praktičan teen

Bog je bio 
zadovoljan 
kada nas je 
stvorio. Nada. Nada je nešto što mi je toliko trebalo posljednjih 

par mjeseci. To nije osjećaj, nije emocija. Nada je 
Osoba. Nemoguće je opisati srce te Osobe jer je toliko 

veliko, široko i duboko da ga nijedna riječ ili rečenica ne mogu 
dovoljno dobro izraziti. Bila sam u tami, a Nada je postala 
moje svjetlo. Bila sam u lancima, a ona je bila moj ključ. Bila 
sam u tuzi, a ona je postala moje utočište. Svaki puta kada 
sam pala, da, baš svaki put - Nada me podigla. Naglašavam 
ovaj “svaki put” jer sam isto već toliko puta izrekla bez da sam 
bila svjesna težine te rečenice. Sada to izgovaram iz srca, iz 
iskrene zahvale. Ne mogu vam opisati koliko sam dugo tražila 
svoju Nadu. Tražila sam je na svim krivim mjestima - u ljudima, 
u školi, u vlastitim postignućima, u posebnim dijetama... A 
jedino što sam trebala je pognuti glavu i zazvati ono slatko 
ime Nade, ime Isus. I onda sam je pronašla. Točnije, ona je 
pronašla mene. Mnogo sam se puta razočarala, mnogo puta 
ostala povrijeđena, zapala u depresiju i počela preispitivati 
Nadu. Iako sam se u tim periodima svoga života odmakla od 
nje, Ona od mene zasigurno nije. Zato vam ovo i pišem. Jer me 
Nada nikada nije ostavila, nikada zanijekala, nikada odgurnula 
od Sebe. Podnosila je sve moje slomove, svu moju ljutnju, 
zamjeranja, nepraštanja i ostala uz mene. Nada je čekala 
trenutak da mi se otkrije, da me podsjeti da je i dalje ovdje i 
da me nikada neće napustiti. Je li vam sada jasnije zašto sam 
napisala da je nemoguće opisati srce Nade? Pokušala sam se 
prisjetiti koliko sam puta skrenula s pravog puta i moje su suze 
naprosto zaplesale mojim licem. U oči me pogledala spoznaja 
da je Isus, moja Nada, baš svaki put bio sa mnom. Bio je sa 
mnom u mojim najgorim trenutcima. Kada sam mislila da me 
više nikada neće htjeti, da sam potrošila sve šanse koje mi je 
nesebično davao, On je bio tu. Brisao je moje suze, iako toga 
nisam bila svjesna, nosio me i preuzeo sve terete koje sam 
imala. Kada sam bila sigurna da me napustio, podsjetio me 
da se od Njega ne mogu sakriti makar “uzmem krila zorina 
i naselim se moru na kraj.” Isus je toliko predivan, Isus je sva 
Nada, sva Ljubav koju trebam. Ona izreka koja kaže da nada 
umire zadnja zaista nije istina, umrla je i uskrsnula prije 2000 
godina i zbog toga danas stojim ovdje. U Isusu sam pronašla 
prihvaćanje koje je neopisivo toplo, stvarno, neprekidno. 
Pronašla sam radost koja je stvorila smijeh u najdubljim 
dubinama moga srca. Znam da će biti uspona i padova jer 
ih uvijek ima, ali ovoga puta imam Nadu koja mi je postala 
stvarna, a ne samo riječ koja ima suprotno značenje od očaja. 
Imam Isusa, imam sve što mi je ikada trebalo.

NADA NE UMIRE!
AUTORICA: Lucija Marković, Zagreb

Ljubav za tebe
AUTORICA: Branka Menalo, Zagreb

Bog te voli. 
Bez obzira na sve što činiš - On te voli. Osjećao ti to ili ne - 
On te voli. Bliže ti je nego što misliš. Tvoj život ima smisla. 

Jedinstveno smo satkani za Njega. Još prije postanka svijeta On 
je razmišljao o tebi. Planirao tvoj život. Njegova ljubav prema 
tebi ispisana je u Njegovoj Riječi. Ta ljubav nije osjećaj od kojeg 
ćeš svaki dan letjeti, no spoznaja te ljubavi može te držati 
visoko iznad životnih situacija.
Znaš,  jedini razlog zašto te je stvorio je taj  što 
te je silno želio, jer je Bog  ljubav. Svoju ljubav 
izrazio je tako što je oblikovao tijelo čovjeka 
od praha zemaljskog i  u njega udahnuo svoj 
dah (Postanak 2:7). Taj tren čovjek je postao 
živa duša i darovan mu je život. Život koji nikada nije pripadao 
nama, već Njemu. Bog je bio zadovoljan kada nas je stvorio. 
Riječ kaže da je nakon svega stvaranja Bog počinuo, odmorio. 
Bio je zadovoljan svime što je mogao gledati. 
Mogu kao majka razumjeti i osjetiti jedan mali dio njegovog 
zadovoljstva zbog  trenutka kojeg mi je omogućio rađanjem 
moje djece. Trenutak dolaska djece na svijet, udisanje prvog 
daha, za mene je bio jedinstven, poseban. Kad sam primila prvi 
puta u naručje svoje ljubljeno, ispunila me je neopisiva radost, 
ljubav i mir. Gledajući te male ručice, nosić,  prekrasnu glavicu, 
ljubav se očitovala i ostala duboko zapečačena. 
Bog je bio zadovoljan i u ljubavi gledao na nas. Radovao se 
pomisli kako se družimo s njim, kako dobivamo potomke, 
rastemo, upoznajemo se međusobno. 
Ni grijeh, koji je čovjek učinio, nije nas mogao odvojiti od 
Njegove ljubavi. On nalazi ponovo način da nas vrati k sebi. Bog 
nas je tako volio, da je poslao svog jedinorođenog sina da umre 
za sve nas, kako bi ponovo mogli biti s Njim (Iv.3:16). 
On uvijek ljubomorno čezne da ima zajedništvo s tobom, s 
Duhom kojeg je nastanio u tebi. Znam da ti možda nije jasno 
kako imati zajedništvo s Nebeskim Ocem. No, to je prirodno 
koliko je normalno disanje. Udahneš, izdahneš i opet ponovo. 
Odvoji se za Gospodina svaki dan. Uđi u odaje Kralja, uživaj 
u Njegovoj prisutnosti, slušaj Njegov glas i uči od Njega. Ne 
dopusti da te bilo što odvoji od Njega.  Svaku tvoju pogrešku 
On zna. Dovoljno je samo iskreno zamoliti oproštenje  i On 
je tu. To je snaga ljubavi koja te može držati visoko iznad svih 
tvojih životnih situacija. Trči u Njegov zagrljaj!

OK KNJIŽARA nudi sadržaje za sve generacije! 
Potražite na našim stranicama nešto za sebe, 
prijatelje ili djecu. Odaberite knjigu, CD ili DVD 
i promijenite svoj život... i to na bolje!

PREGLEDAJ KATALOG, PIŠI NAM, NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068
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Šimun Petar- REFORMACIJA U HRVATSKOJ I BiH
Ova knjiga nudi kratak i jasan 
pregled pokreta reformacije 
u našim krajevima, njegovim 
nositeljima i utjecaju biblijskih 
istina na društvenu zajednicu. 
Sadržaj je prilgođen širem 
čitateljstvu, no također može 
poslužiti kao dodatak u 
ozbiljnom proučavanju značaja 
reformacije.
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Biblijska knjiga Djela apostolskih opisuje uzbudljivu povijest 
rane Crkve prvoga stoljeća. Usprkos progonstvima Crkva 
se širila, pripajali su joj se obraćeni vjernici, događala su 

se iscjeljenja i čudesa, Božji je dodir kroz Crkvu mijenjao živote 
ljudi. Nažalost, Crkva se kroz stoljeća ispolitizirala, ohladila 
u svojoj ljubavi prema Bogu, te su u nju ušla i razna ljudska 
učenja, protivna Božjoj Riječi – Bibliji. Kroz povijest je uvijek bilo 
pojedinaca i pokreta koji su se vraćali k izvornom, biblijskom 
kršćanstvu, od kojeg se Crkva vrlo udaljila. Bogoslužja su bila 
na latinskom jeziku, kojeg običan puk nije razumio, nije im bila 
propovijedana Božja Riječ, već strah od pakla i prodaja oprosta. 
Zloporaba crkvenih službi za stjecanje bogatstva, te nemoralnost 
nekih papa i dijela klera, bili su sramotni.
Martin Luther rođen je 1483. godine u Eislebenu u Njemačkoj. 
Zabrinut za vlastito duhovno spasenje, odlučio je postati 
svećenikom. Bio je redovnik augustinac i profesor teologije na 
sveučilištu u Wittenbergu. U svom nastojanju da pronađe mir 
s Bogom, često je molio, postio i trapio svoje tijelo. Pri svojoj 
posjeti Rimu, umjesto pronalaska rješenja kojemu se nadao, 
naišao je na svjetovnost klera. Pripremajući se 
za svoja predavanja na sveučilištu Luther je, 
proučavajući Poslanicu Rimljanima, primio Božje 
otkrivenje koje mu je promijenilo život. Donijelo 
mu je dugo traženu duhovnu slobodu.
‘‘Uistinu, ja se ne stidim Evanđelja, jer je ono sila Božja 
za spasenje svakomu vjerniku, kako, u prvom redu, 
Židovu tako Grku. Jer u njemu se očituje pravednost Božja, iz vjere u 
vjeru, kao što stoji pisano: ‘Pravednik će živjeti od vjere’’’(Rimljanima 
1:16,17).
Luther je iz ovog, kao i brojnih drugih stihova, primio otkrivenje 
da je opravdanje pred Bogom Njegov dar koji primamo vjerom. 
Uzaludni su bili svi dotadašnji pokušaji da se religioznim djelima 
opravda pred Bogom, no nakon što je primio ovu spoznaju, po 
prvi puta je iskusio mir s Bogom. Doživio je Božji doticaj koji je 
promijenio njegov život i započeo poučavati otkrivenje Božje 
Riječi koje je primio od Boga.
Luther se žestoko suprotstavljao prodaji oprosta, koju je u to 
vrijeme vršio Tetzel, papin opunomoćenik, putujući Njemačkom 
i ubirući novac za potrebe klera. Znajući da se oprost ne može 
kupiti, već jedino primiti vjerom kao Božji dar, Luther je odlučio 
pokrenuti akademsku raspravu na način na koji se to tada činilo.
Dana 31.10.1517. na vrata crkve u Wittenbergu Luther je izvjesio 
na javnu raspravu svojih 95 teza o oprostu, dogmama i uređenju 
crkve. Bio je to početak reformacije.
Njegov je proglas izazvao veliko zanimanje javnosti, te je bio vrlo 
brzo proširen diljem Njemačke. Ovim činom nije želio započeti 
novu crkvenu denominaciju, niti dovesti do rascjepa crkve. 
Njegovo je nastojanje bilo promovirati Božju istinu i pravednost 
u djelovanju crkve. Međutim, nakon dugotrajnih pritisaka na 
Luthera, papa ga je 1521. godine izopćio iz crkve.
Luther je preveo Bibliju na njemački jezik, čime je svom narodu 
učinio dostupnom Božju Riječ. Nije slučajno da je nedugo 
prije reformacije bio izumljen tiskarski stroj, što je omogućilo 
masovnije tiskanje Biblije. Božja se Riječ širila narodom 
zahvaljujući korištenju materinjeg jezika. Kroz Božju Riječ ljudi 

su primali Božji doticaj. Nastao je pokret reformacije.
Učenja reformatora sažeta su u pet temeljnih doktrina:
1. Samo Pismo – vrhovni duhovni autoritet ima Sveto Pismo, 
koje je Božja Riječ, a ne predaja crkve.
‘‘Svako je Pismo od Boga nadahnuto i korisno za pouku, za karanje, 
za popravljanje i odgajanje u pravednosti“ (2. Timoteju 3:16).
2. Samo Krist – postoji samo jedan jedini Spasitelj, a to je Isus 
Krist.
‘‘Spasenja nema ni po jednom drugom, jer je pod nebom to jedino 
ime dano ljudima po kojem nam se treba spasiti“ (Djela 4:12).
3. Samo milost – spasenje je dar Božje milosti koji ne možemo 
zaslužiti dobrim djelima.
‘‘Da, milošću ste spašeni – po vjeri. To ne dolazi od vas; to je dar 
Božji! To ne dolazi od djela , da se tko ne bi hvalisao“ (Efežanima 
2:8,9).
4. Samo vjera – dar spasenja prima se vjerom (Efežanima 2:8,9).
5. Samo Bogu slava – sva slava pripada samo Bogu, jedino Njega 
treba štovati i moliti mu se. Primivši Bože otkrivenje, apostol Ivan 
kaže: ‘‘Pošto sam čuo i vidio, padoh pred noge anđelu koji mi je ovo 
pokazao, da mu se poklonim. A on mi reče: ‘Pazi! Ne! Ja sam sluga 
kao i ti i tvoja braća proroci i oni koji vrše riječi ove knjige. Bogu se 
pokloni!’“ (Otkrivenje 22:8,9).

Reformacija je prešla njemačke granice, te se 
proširila Europom kroz svoje pristaše te kroz 
prevođenje Biblije na jezike europskih naroda. 
Osim vjerske obnove utjecaj reformacije potiče 
i opismenjavanje naroda, te razvitak znanosti, 
umjetnosti i trgovine.
Reformacijom su bili zahvaćeni i hrvatski krajevi. 

Istranin Matija Vlačić Ilirik bio je blizak Lutherov suradnik 
i teolog. Biblija je prevedena i na hrvatski jezik i zatim je 
tiskana. Osim običnog puka, pristaše reformacije bili su i brojni 
hrvatski plemići, među kojima se ističe velikaška obitelj Zrinski. 
Reformacija u našim krajevima bila je uglavnom ugušena 
pokretom protureformacije.
Bog je kroz povijest pokretao razne duhovne obnove. Prije točno 
500 godina započela je REFORMACIJA, pokret iz kojeg možemo 
puno naučiti i uvidjeti Božje djelovanje. Danas s istim žarom 
trebamo čeznuti za izvornim Božjim naukom i djelovanjem koje 
mijenja živote ljudi.

Da, milošću ste spašeni 
– po vjeri. 

To ne dolazi od vas; 
to je dar Božji! 

To ne dolazi od djela , 
da se tko ne bi hvalisao.

500 godina REFORMACIJE
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb

PREPORUČAMO KNjIGU
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zanimljivosti: www.krscanstvodanas.com

 iz srca 
   mi naviru 
pjesme Kralju.....

Želite li donacijom potpomoći ovaj časopis, svoj prilog možete uplatiti na račun: 
Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, poziv na broj: 321

 

kruhovi i ribe

    

NAŠE STOPE 
AUTORICA: 
Anita Karlovčan Kos, Zagreb
 

Gledam naše stope u pijesku, 
kao lovac na bjegunce, 
čitam iz njih tragove
našeg zajedničkog života. 
Ponegdje su samo tvoje stope, 
čas su duboko utisnute, 
čas im tek nazirem otisak u tlu. 
Sada opet vidim 
I svoje stope u tlu. 
Čas su mirne i idu tik uz tvoje. 
Čas su naizgled nemirne, 
Poneke podsjećaju na plesne korake, 
A poneke na djetinju znatiželju. 
Osjećam tvoj pogled, 
Ne moram te ni pogledati, 
Znam da se smiješiš. 
Znam da ćeš mi reći
Čeka nas još puno 
Zajedničkih stopa u pijesku. 

STARINSKA
AUTORICA: 
Vesna Gusić, Osijek

Vidim rajska vrata - na njim’ Kralj Hrvata 
Kruna mu na glavi, odjeća od zlata.
Žezlo mu u ruci - znak vladarske moći 
Uskoro na zemlju po Crkvu će doći.

Čuj, sav puče! Drugog posrednika nema! 
Što bilo je živo sad u smrti drijema. 
Svi sveci su samo gledali u Krista, 
Spasila ih Riječ je i vjera im čista!

U gornjoj su sobi skupili se vjerni, 
Marija i mnogi, u molitvi, smjerni. 
Sto dvadeset duša skupilo se tamo,
Moleć kao jedan, vjerujući samo.

Tad Pentekost buknu, vatra s neba ruknu, mjesto to potrese, jezike donese! 
I Marija Duhom krštena je bila 
Jezik joj šuštaše kao da je svila 
Dok moljaše glasno što joj bješe dano 
I po Božjoj riječi davno obećano.

“Izlit ću svog Duha na stvorenje svako!”
Tko vjeruje taj će i primiti tako!

< < < Pogledajte naš TV program ‘‘Riječ 
Života’’! Redovito slušajte biblijsku poruku u 
udobnosti svojega doma. Slušanje biblijske riječi 
stvara vjeru u srcu i oprema nas za sve životne 
situacije. Emisiju možete pratiti na Jabuka TV-u, 
u redovitim terminima:  
četvrtkom, od 16.30 sati, 
subotom, od 14.30 sati.

TV PROGRAM TV PROGRAM TV PROGRAM

Bog se brine 
AUTOR: Danijel Miletić, Zagreb

Oko Isusa se uvijek okupljalo mnoštvo 
naroda koji ga je pratio i slušao 
svaku njegovu izgovorenu riječ. 

Jednoga dana u nekoj pustoši oko njega se 
našlo oko četiri tisuće ljudi, i budući da neko 
vrijeme nisu ništa jeli bili su gladni. Isus je 
vidio njihovu potrebu i htio ju je ispuniti. Svojim učenicima je 
rekao da donesu ono što imaju, zahvalio je za ono što su imali, 
blagoslovio i dao učenicima da posluže. Svi su jeli, bili su siti, a 
još je i ostalo sedam punih košara hrane. Narod je tada mogao 
sretan otići svojim kućama. 

Ne govori nikad da imaš jako 
malo pa kad budeš imao više tada 
ćeš davati Bogu. Daj Bogu ono što 
u ovom trenutku imaš, predaj mu 
i Bog će to umnožiti, kao i ovdje 

sa samo sedam kruhova i par ribica. Budi zahvalan na onom 
što imaš danas i znaj da je tvoj Otac zainteresiran za tvoj život 
i da mu je stalo do tebe. Budi svjestan Božje dobrote, veličine, 
ljubavi i znaj da te nikad neće ostaviti niti zapustiti. 
Tada ćeš biti kao ovaj narod koji je slušao svaku Njegovu riječ i 
koji je bio nahranjen čak i u pustinji....

Svi su jeli i nasitili 
se. Od preostalih 
ulomaka skupili 
su sedam košara. 
Bilo je oko četiri 
tisuće ljudi. 
Biblija, Marko 8:1-9

Daj Bogu ono 
što u ovom 
trenutku imaš, 
predaj mu i Bog 
će to umnožiti.

Budi svjestan Božje 
dobrote, veličine, ljubavi 
i znaj da te nikad neće 
ostaviti niti zapustiti. 
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Slavonski Brod

Zagreb

Pula

Sisak

Split

Varaždin

Bjelovar

Dubrovnik

Osijek

Vlaška 88/1 (Laginjina 11) 
četvrtkom u 19 i nedjeljom od 10 sati 
Slavonska avenija 26/11 (Žitnjak) 
nedjeljom od 18 sati 
tel. 2911 942

Nobileova 20
srijedom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 7342 496
(Rijeka - informacije na telefon)

Radićeva 19a   
srijedom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

A.Starčevića 20, (ulaz iz suterena) 
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A.Šenoe 24 
nedjeljom od 10 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Šibenska 9
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

Želite li pomoći svojim savjetom (prijedlogom), 
imate li dara za originalnost oblikovanja ili vidite 
načine što bolje učinkovitosti, javite nam se na 

navedene kontakte u uredništvo lista. 
Ovaj je časopis besplatan.

Ukoliko želite donacijom potpomoći ovaj projekt 
možete svoj novčani prilog uplatiti na račun: 

Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, 
IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, 

poziv na broj: 321
u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !

Stjepana Radića 104
            petkom od 18 sati
            tel. 091 25 33 924
            tel. 097 76 444 54


